



ဈေးပိုခံရမှု၊ ဂတ်.ငဝ်းသုခင်,လံးဂူခင်း(လိုင်;တံး)

ဝခင်းထိ 28/03/2014

**သိုင်းမာခင်း; ပူခင်.ပိခင်ပေ.ဂိခင်တိဂ်းတိင် ဂူခင်းမိုင်း ခင်းလိုင်;တံး ဖွင်း  
ကုပ်,ကူဝ်းလွင်း;ဂိုတ်းယိုဝ်းပတ်းပိုခင်.**

လွင်းသိုင်းမာခင်း; တိုင်းတေး၊ ပူခင်.ပိခင်ပေ.ဂိခင် ဂူခင်းမိုင်းလိုင်းကမ်,မီးတင်းဖိတ်းသင်  
လံးလံးတီး; ခင်းလိုင်;တံး ခင်းလိုင်ခင် မာတ်.ဖျါ 2014 ဖွင်းလံးအံ, ဂူတင်းကုပ်,ကူဝ်း ဂိုတ်းယိုဝ်း  
ပတ်းပိုခင်.လိုင်;မိုင်းယူ,ခေခင်. ရှိတ်းရှ်းပိခင်လွင်းယု.ဂဝ်းလွင်းငမ်းယိခင်ခင်လေး; ယူ,တီး; လုမ်းဂဝ်.  
ငဝ်းသုခင်,လံးဂူခင်း(လိုင်;တံး) ရှမ်းခင်းမံးလိုင်လွမ်းငဝ်းလံးဂူခင်းမိုင်းခင်း ပိုခင်.တီးတေ.တေ.။

လွင်းတိုင်းတေးပေ.ဂိခင် တိဂ်းတိင်လိုင်ခင်. မိုင်းပူခင်.မုးပံ,ရှိုင်ခင်.ဂေး; လံးဂိပ်းရှမ်းတွမ်ခေး; မုခင်း  
ခင်းလံးလံးလေးဝိုင်း မိုခင်လိုင်.ခေင်, ဝိုင်းခွင်ခိုဝ်. ဝိုင်းရွှင်.ခေမး လိုင်;တံးပွတ်းရှင်,၊  
လေးလိုင်;တံးပွတ်းကွတ်, မိုင်းတူခင်။ ဂိပ်,ဂဝ်းလွင်း;တပ်.သိုင်းမာခင်း; ရှမ်းတပ်.ယိုဝ်းရှင်;လူင် (mortar)  
သို့,ခင်းဝါခင်းဂူခင်း၊ တီး.လွမ်း လေး; ပေးရှ်းထုပ်. လက်.ဂိခင် ရှိမ်ကပ် မိုင်းခွင်ဂူခင်းမိုင်း၊ လိုင်ခင်.။

လွင်းတင်းကခင်ပိခင်မုးလိုင်ခင်. သိုင်းမာခင်း;တိုခင်းယိုင်းလူးဂူခင်းမိုင်းဂမ်းသိုင်း; ဖွင်းခပ် ရှင်;  
ရှ်းခင်းသိုင်းကင်း;ဝေးတိုင်းတပ်.သိုင်းလိုင်;တံး (ပွတ်းရှင်,၊) တပ်.သိုင်းလိုင်;တံးပွတ်းလခင်း ကခင်သွင်  
တပ်.သိုင်းလိုင်;တံးပွတ်းရှင်, လေး;ပွတ်းလခင်းေးပေးလူင်းလံးမိုင်းဂိုတ်းယိုဝ်း ဂခင်တင်း လူင်ပွင်

လိုင်းမာခင်းယပ်. သေမိုဝ်းလိပ်မိခင်းယွင်းယမ်းကခန်ရှုတောင်းကုပ်,ကူဝ်း တျးဂိုတ်းယိုဝ်း ပတ်းပိုခင်. လိုင်းမိုင်း ခခေ.ယူ,။

မိုဝ်းလိုခင် မာတ်.ချ် 1-2, 2014 ခေ.ဂေးယူ,တီးလုမ်းဂဝ်.ငဝ်းသုခင်,လံးဂူခင်း (လိုင်းတံး) လံးကွက်,ဗိုခန်ရှုးငါခင်း လွင်းသိုက်မာခင်းသမ်တပ်. ကပ်ခွင်းယိုဝ်းခပ်;ခင်းဝါခင်းဂူခင်း ငလးဝိုင်းခွင်ခိပ်၊ ပေးထုပ်. ဂူခင်းဝါခင်း၊ ကပ်ခွင်းငုဂူခင်းဝါခင်းသေ လိတ်းထမ်လွင်းသိုက်တံး ငလး လက်.ဂိခင် တိုက်းခိခင်ယွခင်းခွင်ဂူခင်းဝါခင်းလိုင်းခေ.သေ ရှိတ်းရှုးဂူခင်းဝါခင်းမွက်; 2000 ဂေး. ခင်း 11 ဝါခင်း လံးခိပံးယာခင်ရှုခင်းယေး။ သိုက်မာခင်းပူခင်.ပိခင်ပေ.ဂိခင်ဂူခင်း ဝါခင်းလိုင်း ကမ်,မီးတင်းခိတ်းသင်။ သိုက်မာခင်းသမ်တပ်.ခေ.ပိခင်တပ်. 502 သီ,ပေး. တပ်.လုမ်းလူင် 77 တိုင်းပဂူဝ်း ငလး တပ်. 115 ခွင်ခိပ်။

မိုဝ်းဝခင်းထိ 22 လိုခင် မာတ်.ချ် 2014 ခေ.ဂေးလုမ်းခပ်,ဗူ,တို့,ရွက်;ပင်လူင် ခပ်ကွက်,ခပ်, လွင်းသိုက်မာခင်း; ကိခင်ရှိုင်း 200၊ တပ်. 77 တိုင်းပဂူဝ်းခခေ.ဂူလုမ်းခင်,ဂပ်, ကပ်ခွင်းယိုဝ်းခပ်; ဝါခင်းသေပူခင်.ပိခင် တီ.လွပ်း၊ လိတ်းထမ်၊ ပေးထုပ်. ဂူခင်းဝါခင်း; ရှုဂ်းဂေး.ခင်းခခေ.ပုး ခခင်းယိုင်းခိုင်းဂေး။ သိုက်မာခင်းထင်,ထိုမ် ပံးရှုတောင်းခိတ်းခပ်ဝါး မီးလွင်းဂပ်းဂံ, တင်းတပ်.သိုက်လိုင်းတံးခေယပ်.။ သိုက်မာခင်းတပ်.ခွင် 503 ဂေးကပ်ခွင်းယိုဝ်း ခပ်; ခင်းဝါခင်းမွက်,ငုးလင်.။ ဝါခင်းမွက်,ငုးလင်.ခေ.ရှင်,ဂိဝိုင်းခွက်;မေး 20 လက် ခင်းလိုင်းတံးပွတ်းရှင်,။ ယင်းမီးခပ်,ဝါး သိုက်မာခင်း ထိမ်ရှိုင်းသိုက်ခပ်ခပ်;ခင်းပိုခင်.တီးခေ. ကမ်,ယွမ်း 500 ဂေး။

ခွက်;သေခခေ.ထိုင်းမိုဝ်းဝခင်းထိ 26 လိုခင်မာတ်.ချ် ခေ.ဂေးလုမ်းခပ်,ဗူ,တို့,ရွက်;ပင်လူင် ငလး ခပ်,တံးလွတ်းလိပ်းခပ် ကွက်,ခပ်,ထိုင်းဝါး မိုဝ်းဝခင်းထိ 23 လိုခင်မာတ်.ချ် 2014 ပူခင်.မုးခေ. သိုက်မာခင်းတပ်. 519 ရှိုင်းသိုက်: 53 ဂေး.ဂျ, တိုက်းခိခင်း ပေ.ဂိခင်ဂူခင်းဝါခင်းဝါး ပိခင်ပင်တိုက်း ဂခင်တင်းတပ်.သိုက်တံးလိုင်းတံးပွတ်းလခင်း တီးဝါခင်းပင်ဂိုင်း ကခန်မီးခေ,ကွက်, ဝိုင်းမိုင်းတူခင် ဂံမွက်; 10 လက် ခင်းလိုင်းတံးပွတ်းကွက်, ခေယပ်.။

ခင်းခပ်,တိမ်းခခေ.ဝါး “ သိုက်မာခင်းခပ်;ခင်းရှိုခင်းဂူခင်းဝါခင်းသေ ကပ်ခွင်းလိ.လမ်း; ဂူခင်းဝါခင်း၊ သိုက်မာခင်းမင် လုမ်းသမ်. ရှင်.ဂူခင်းဝါခင်းမုး တီးဂင်ဝါခင်းသေ ခိုခင်းသွက်;တပ် ရှိုခင်းဂူခင်းဝါခင်း ငလး ခွင်ခွင်ဂူခင်းဝါခင်းဂေးခခေ,ခပ်ခွ်;ကပ် ခွ်;လံးခခေ. ကပ်သိုင်း။”

လွင်းလိုင်းခေ.ပိခင်တင်းကခန်ပူခင်.ပိခင်သုခင်,လံးဂူခင်းရှင်.ရှိုင်း ကခန်လုမ်းသိုက်မာခင်း; လွ်.လွက်းလံး ကမ်,မီးပက်;ပိုင်သေပူခင်.ပိခင် ပေ.ဂိခင် ဂူခင်းမိုင်း ယွင်းလူင်ပွင်လိုင်းမာခင်း; ရှုတောင်း ကုပ်,ကူဝ်းတျးဂိုတ်းယိုဝ်းတင်းလိုင်းမိုင်းပတ်းပိုခင်. လွမ်းဗူ;ခမ်းလုမ်းယိုဝ်း ခွင်းခပ်ယူ,။ လွင်းလိုင်းခေ. တိုခင်းပိခင်ကခန်ယု.ဂပ်းတျးသင်းလွင်းယုမ်,ယမ်ဂခင် ခင်းခပ်.ဂါခင်လွင်း; ငမ်းယိခင် ငလး ရှိုတ်းရှုးတိုဝ်.တင်းသင်းလွင်း;ငမ်းယိခင်ခခေ.လူတ်း လူင်းခခေ.ယပ်.။

လွင်းပိခင်မုးလိုင်းခေ. ပိခင်လံးကခန်သိုက်မာခင်းခပ်ပူခင်.ပိခင်ရှိုတ်းခိတ်းတေး,ဂူခင်းမိုင်း ယုဝ်းယုဝ်း မုးပီ ယာဝ်းခပ်;ရှိုင်းခေလွမ်းခခေ,ဗိုခန်ရှုးငါခင်း လုမ်း (University’s International Human Rights Clinic) ခပ်ကွက်,မိုဝ်းဝခင်းထိ 24 လိုခင်မာတ်.ချ် တီးဝိုင်းလူင်တျးဂုင်း။

လုမ်း (UIHRC) ခေခေ. တုဂ်းယုခင်းလုမ်းသိုဂ်းမာခင်းခပ်ဝါး “ရှ်းဂိုတ်းယိုတ်းဂါခေတိုဂ်းတေး  
လွင်းကမ်,လီဂ်,ဇေ (ဂူခင်းမိုင်း ဂူခင်းသိုဂ်း) ငလးတင်းလုံခါးရှ်းဂူခင်းမိုင်း”၊ ရှ်းထွခေပ်တ်း ဗခိခေဂါခေ  
လ်းတိုဂ်းတင်းကွမ်း ငလးတင်းရှ်းတီးသါင်းကခေယိုင်းလူးဂူခင်းမိုင်း ဂမ်းသိုဂ်း ခေခေ.ယူ,”။

ဂွပ်းခေခေယူ,တီးဂပ်.ငပ်းသုခေ,လ်းဂူခင်း(လိုင်းတံး) ရှပ်းခါး တုဂ်းယုခင်းထိုင်လုင်ပွင်လိုင်း သိုဂ်းမာခင်း  
ဝါး ရှ်းဂိုတ်းယိုတ်း ဂါခေတိုဂ်းတေးကခေကမ်,မီးပဂ်းမီးပိုင် ငလးလွင်းပူခေ.ပ်ခေ ကခေယိုင်းလူး  
ဂူခင်းမိုင်းယူပ်းယူပ်းခေခေ.ဂမ်းလီဝ်။ ရှ်းဂိုတ်းယိုတ်းလွင်းခွါဂ်းသိုဂ်းခပ်းခင်း ခေးလိခေ လာပ်းခိုပ်း  
ဂွပ်းဝါးတိုဂ်း. ပ်ခေခွင်းရှ်းတင်းကုပ်,ကူဂ်းဂိုတ်းယိုတ်းပတ်းပိုခေ. တင်းလိုင်းမိုင်း။